
OBEC VYŠNÝ MIROŠOV 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica z obecnej schôdze 

obce Vyšný Mirošov zo dňa 02. 06 .2024 
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Program obecnej schôdze 

 

1. Otvorenie 

2. Informácie o súčasnom stave obce 

3. Informácie o plánovaných aktivitách a pripravovaných projektoch 

4. Rôzne 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



1. Otvorenie 

Obecnú schôdzu obce Vyšný Mirošov (ďalej ako „obecná schôdza“) dňa 02. 06. 2024 o 14.00 

hod. otvorila a viedla starostka obce p. Jana Stešková. Starostka obce začala privítaním 

obyvateľov na obecnú schôdzu, ktorú spolu s obecným zastupiteľstvom zvolali podľa  

§ 11b zákona č. 369/1990 Z. z. o obecnom zriadení v znení neskorších prepisov. Pozvánka bola 

vyvesená na úradnej tabuli odo dňa 28. 05. 2024 a vyhlásená v obecnom rozhlase dňa  

31. 05. 2024.  

Na úvod starostka obce oboznámila obyvateľov s priebehom a programom obecnej schôdze 

s pripomienkou, že po každom bode nechá priestor pre vyjadrenie názoru obyvateľov, 

položenie otázky alebo pripomienky, aby sa ľudia zbytočne neprekrikovali a nevytváral 

rozruch. Program obecnej schôdze bol zložený z otvorenia schôdze, informovaní občanov 

o súčasnom stave obce, informovaní občanov o plánovaných aktivitách a pripravovaných 

projektoch, rôznych tém, diskusií a záveru. 

Na úvod starostka obce zvolila zapisovateľa a overovateľom zápisnice. Za zapisovateľa bola 

zvolená Ing. Dominika Jurová. Za overovateľov zápisnice boli zvolení prítomní poslanci 

obecného zastupiteľstva p. Emil Cina a p. Michal Ferenc. 

Po privítaní občanov, prečítaní programu obecnej schôdze, zvolení zapisovateľa a overovateľov 

zápisnice p. starostka prešla k druhému bodu programu, a to Informácie o súčasnom stave obce. 

 

2. Informácie o súčasnom stave obce 

V tomto bode p. starostka predložila obyvateľom obce informácie a sumár realizovaných 

projektoch v posledných desiatich rokoch – v období rokoch 2014 – 2024. Informácie boli 

rozpísané podľa kalendárnych rokov aj s prehľadom investovaných financií z poskytnutých 

dotácií alebo rozpočtu obce. 

V roku 2014 boli opravované miestne cestné komunikácie III. Triedy, na ktoré bola poskytnutá 

dotácia z Ministerstva financií SR vo výške 4 000,00 Eur. Celková cena za opravu týchto 

komunikácií bola 28 899,30 Eur, čiže 24 899,30 Eur bolo hradené z rozpočtu obce. 

 

 



V roku 2016  

- Bola vykonávaná sanácia čiernych skládok, na ktoré bola poskytnutá dotácia 

z Environmentálneho fondu vo výške 58 427,46 Eur. Celková cena za sanáciu bola 

61 526,40 Eur a teda z rozpočtu obce bolo uhradené 3 098,94 Eur.  

-  Boli opravované vchodové dvere na dome smútku, na ktoré nebola poskytnutá žiadna 

dotácia a celá suma prác 2 730,60 Eur bola hradená z rozpočtu obce. 

- Bola realizovaná oprava a modernizácia kuchyne v priestoroch kinosály obecného 

úradu, na ktorú bola poskytnutá dotácia z Vyššieho územného celku vo výške 1 500,00 

Eur. Celková cena prác bola vyčíslená 10 768,44 eur. Z rozpočtu obce bolo uhradené 

9 268,44 Eur. 

V roku 2017 boli rekonštruované a zakúpené autobusové zastávky, na ktoré nebola poskytnutá 

dotácia a teda celá suma 7 323,77 Eur bola hradená z rozpočtu obce. 

V roku 2018 boli realizované viaceré projekty: 

- Boli rekonštruované chodníky pri dome smútku, na ktoré bola poskytnutá dotácia 

z Ministerstva fnancií SR vo výške 9 000,00 Eur. Cena za realizáciu rekonštrukcie bola 

v celkovej výške 21 876,00 Eur a teda z rozpočtu obce bolo hradené 12 876,00 Eur. 

- Bola zatepľovaná materská škola, na ktorú bola poskytnutá dotácia vo výške 146 000,00 

Eur. Celková cena za zatepľovanie bola 158 767,71 Eur, z rozpočtu obce bolo hradené 

12 767,71 Eur. 

- Boli realizované opatrenia mimo vodného toku, inak nazvané odtokové kanály, na ktoré 

bola poskytnutá dotácia vo výške 135 000,00 z Environmentálneho fondu. Celková 

suma na úhradu bola 148 492,98 Eur a z rozpočtu obce 13 492,98 Eur. 

- Bola realizovaná oprava domu smútku, na ktorú nebola poskytnutá dotácia a suma za 

opravu vo výške 16 445,00 Eur bola hradená z rozpočtu obce. 

V roku 2019 bola zakúpená autobusová zastávka z rozpočtu obce vo výške 2 285,20 eur 

a taktiež stožiare a vlajky v sume 2 268,10 Eur, taktiež z rozpočtu obce, bez poskytnutej 

dotácie. 

V roku 2020 bola zatepľovaná základná škola, na ktorú bola poskytnutá dotácia vo výške 

99 748,99 Eur z Environmentálneho fondu. Celková cena za realizáciu zatepľovania bola vo 

výške 122 993,47 Eur a teda z rozpočtu obce bolo hradené 23 244,48 Eur. Taktiež sa v roku 



2020 rekonštruoval interiér domu smútku, na ktorý nebola poskytnutá dotácia a celá suma 

13 761,00 bola hradená z rozpočtu obce. 

V roku 2021 bol rekonštruovaný obecný úrad, na ktorý nebola poskytnutá dotácia a suma 

14 235,15 Eur bola hradená z rozpočtu obce. Taktiež bol rekonštruovaný verejný rozhlas 

a verejné osvetlenie. Ani na tieto projekty nebola poskytnutá dotácia a boli hradené z rozpočtu 

obce. 

V roku 2022 bola rekonštrukcia kinosály obecného úradu, na ktorú bola poskytnutá dotácia 

z Prešovského samosprávneho kraja vo výške 4 100,00 Eur. Cena rekonštrukcie bola 13 791,96 

Eur a teda 9 691,96 bolo hradené z rozpočtu obce. Taktiež bolo postavené detské ihrisko pri 

materskej škole. Tento projekt bol financovaný formou refundácie z Pôdohospodárskej 

platobnej agentúry. Náklady na rekonštrukciu boli uhradené vo výške 11 418,00 Eur z rozpočtu 

obce a tie má Pôdohospodárska platobná agentúra následne vrátiť. Žiadosť o platbu bola 

zaslaná, na peniaze obec v momentálnej situácií čaká. 

V roku 2022 boli v obci realizované aj projekty Chodníky a Multifunkčné ihrisko, ku ktorým 

sa p. starostka vyjadrila, že sú v momentálnej situácií na súde v neukončenom súdnom spore so 

stavebnou firmou a teda finálna výška oboch projektoch nie je známa, keďže ju určí až súdny 

znalec. Zároveň občanom predložila spisový obal k Projektu Chodníky k nahliadnutiu, 

v prípade záujmu občanov. 

V roku 2024  

- boli zrezané stromy – lipy, ktoré ohrozovali okolie Cerkvi ako aj okolie blízkych 

hrobov, 

- bola písaná žiadosť o príspevok na festival na Fond kultúry národnostných menšín, 

s kladnou odpoveďou a schválením finančných prostriedkov vo výške 2 200,00 Eur, 

- boli realizované projekty s podporou Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny s názvom 

PUPN a PUPN2 – ide o občanov, ktorí pracujú na aktivačných prácach v obci 

s mesačnou mzdou 86 Eur, 

- bol schválený projekt „Prax pre mladých“ s podporou Úradu práce, sociálnych vecí 

a rodiny s nástupom práce od 01. 07. 2024, v ktorom sú zamestnaní tiež obyvatelia obce, 

- je realizovaný projekt „Rozvojové tímy RT I., do ktorých sa obec zapojila v októbri 

2023. Projekt je realizovaný cez Úrad splnomocnenca vlády pre rómske komunity 



a vďaka realizácii tohto projektu v obci, bude mať obec značné výhody, ktoré p. 

starostka uviedla v druhom bode. 

V závere čítania sumáru za roky 2014 – 2024 p. starostka uviedla celkové sumy za všetky 

projekty – od roku 2014 boli preinvestované 645 757,48 Eur, z toho boli poskytnuté dotácie vo 

výške 457 776,56 Eur a z rozpočtu obce bolo hradených 187 981,03 Eur. Taktiež p. starostka 

uviedla stav hotovostnej pokladne k 31. 05. 2024 vo výške 3 037,05 Eur.  

Po tomto prehľade p. starostka dala slovo občanom obce, aby sa k uvedeným informáciám 

vyjadrili občania obce. 

Otázka č. 1: Prečo vraciame peniaze na chodníky? P. starostka sa vyjadrila, že obec zaplatila 

5% spoluúčasť a tým pádom odovzdala stavbu stavebnej firme. Firma mala spraviť vyúčtovanie 

do konca roka 2022 avšak len v marci 2022 začala so stavebnými prácami a tým pádom nestihla 

vyúčtovať stavbu do konca roka 2022. Teda firma nedodržala postupy, Ministerstvu financií 

nebolo poskynuté vyúčtovanie a teda je potrebné vrátiť finančné prostriedky štátu. 

Otázka č. 2: Prečo nebolo stavebné povolenie ku chodníkom? P. starostka odpovedala tým, že 

na získanie financií stačilo ohlásenie drobnej stavby a nebolo potrebné stavebné povolenie. 

Drobná stavba to nie je, čo jej povedali aj na stavebnom úrade. Starostka zopakovala, že na 

získanie financií z MF SR stačilo ohlásenie drobnej stavby, predložila spisovú zložku chodníky 

k nahliadnutiu, kde sú uvedené všetky potrebné dokumenty. 

Otázka č. 3: Koľko stoja chodníky a kde boli použité peniaze, ktoré sa vracajú späť na 

Ministerstvo financií? P. starostka odpovedala, že firma MATIJKA dala obec na exekúciu, voči 

ktorej obec podala odpor a začal sa súdny spor. V tejto veci rozhoduje ďalej súd. 

Otázka č. 4: Kde boli použité peniaze určené pre rekonštrukciu Požiarnej zbrojnice? P. 

starostka uviedla, že peniaze prišli na účet v roku 2021. Peniaze neboli spreneverené ale použité 

na chod obce z dôvodu vysokých energií a havarijného stavu základne školy. Tam však peniaze 

nemali ísť, nemali na to byť použité. Starostka obce uviedla, že nie nemali ale zároveň by sa 

základná škola od septembra neotvorila z dôvodu prasknutého múru. 

Otázka č. 5: Kto tie peniaze vytiahol? Starostka obce uviedla, že obec má 8 účtov a že páchateľ 

je neznámy a aj trestné oznámenie sa dalo na neznámeho páchateľa. Ale ako na neznámeho 

páchateľa, keď páchateľ známy? Trestné oznámenie sa nemôže dávať na známeho páchateľa, 

pretože v prípade nesprávneho označenia ide o krivé obvinenie.  



Otázka č. 6: Lepšie by bolo keby sme išli do nútenej správy. Starostka obce prečítala list 

z Ministerstva financií SR, že dňa 11. 10. 2023 bola poslaná žiadosť od opatrovníka obce, kde 

uviedol, že v obci nikto nekontroluje ozdravný režim a záväzky obce vyčíslil na 460 tisíc eur a 

ďalej uviedlo, že v pokladni chýba 16tis eur. Na to Ministerstvo financií SR odpísalo, že 

z účtovníctva vykazuje iné informácie, čo predstavuje rozdiel. Keďže bola zverejnená faktúra 

na 120tis eur, sa obec dostala do ozdravného režimu. Keďže táto faktúra sa týka predmetného 

súdneho sporu, ide o neuznaný záväzok a nemala byť zverejnená. P. starostka oznámila, že 

telefonovala s Ministerstvo financií o nútenej správe a podmienkach, že by bol zamestnaný len 

starosta, administratívny pracovník a štátny zamestnanec. Ozdravný režim, je len prvý krok 

k nútenej správe. P. starostka sa vyjadrila, že ten stav, ktorý bol pred polrokom už dávno nie je, 

chodníky sú splatené už okolo 50 tisíc eur a obec nemá žiaden bankový úver ani pôžičku. 

Otázka č. 7: Prečo nie je zverejnená faktúra od firmy MATIJKA. Starostka uviedla, že faktúra 

nemusí byť zverejnená, keď je predmetom súdneho pojednávania. Faktúra sa zverejnením stáva 

platnou, ale keďže na súde a jej výška je predmetom súdneho pojednávania, tak faktúra nemôže 

byť platná. V tejto veci rozhoduje ďalej súd. 

Otázka č. 8: Ak by neboli peniaze z chodníkov, z čoho by sa uhrádzali záväzky? Starostka 

uviedla, že poslanci obecného zastupiteľstva v tomto období schválili úver vo výške 100 000 

eur, avšak tento úver sa nikdy nevzal. 

Otázka č. 9: Kam zmizlo 30 000 eur? Starostka uviedla, že peniaze vo výške 30 000 eur boli 

schválené na rekonštrukciu požiarnej zbrojnice. Keďže bol projekt zle napísaný, nemohli sa 

použiť na túto rekonštrukciu. V tomto období bol v obci aj havarijný stav školy a tak sa tieto 

peniaze použili na opravu vstupnej haly. Keďže bol prasknutý múr vo vstupnej hale, škola by 

sa bez rekonštrukcie neotvorila.  

Otázka č. 10: Ako to, že nevieme, koľko stálo ihrisko. Starostka uviedla, že multifunkčné ihrisko 

je predmetom súdneho pojednávania a v tejto veci taktiež rozhoduje ďalej súd. Ak by sme 

faktúru uhradili, priznali by sme dlh, kde stavebná firma spravila chybu a obec by sa dostala do 

nútenej správy. 

Otázka č. 11: Ako to, že je v pokladni 3 000 eur, keď bol mínus. Ako sa to vyrovnalo, keď sa 

bývalému starostovi vyplatilo odstupné a pokladňa sa dostala do mínusu? Starostka uviedla, že 

bývalý starosta mal nárok na vyplatenie odstupného a bolo mu vyplatené podľa zákona. 



Otázka č. 12: Čo je projekt rozvojové tímy? Pre koho sa robí – deti, pre koľko? Starostka 

uviedla, že na obecnej schôdzi sa nachádzajú aj zamestnanci obecného úradu prostredníctvom 

rozvojových tímov. Uviedla, že ide o projekt, ktorý je zriadený Úradom splnomocnenca vlády 

Slovenskej republiky pre rómske komunity a je z toho aj financovaný prostredníctvom 

zálohovej platby na 3 mesiace vopred. Pracuje v obci cez tento projekt 10 ľudí a v momentálnej 

dobe sa hľadá zamestnanec na posledné voľné pracovné miesto – sociálny pracovník. Projekt 

a informácie o ňom sú zverejnené aj na stránke obecného úradu v samostatnej sekcii. Starostka 

predstavila občanom p. Ing. Mgr. Zuzanu Sabolovú, ktorá je Rozvojovým pracovníkom pre 

plánovanie a hlavou Rozvojového tímu vo Vyšnom Mirošove. Taktiež pochválila prácu 

rozvojových pracovníkov, že sú šikovní, majú nápady a vedia pracovať s technikou. Starostka 

uviedla, že projekt je zameraný primárne na 4 oblasti – bývanie, vzdelanie, zamestnanie 

a protirómsky rasizmus. 

Otázka č. 13: Aké deti? A kedy sa im venujú, keď sú do obeda deti v škole? Starostka uviedla, 

že deti vo veku 0 až 14 rokov sa v obci nachádzajú v počte 90. Venujú sa im v ich pracovnej 

dobe ale v prípade potreby aj po pracovnej dobe. Deti sú do obeda v škole ale pracovná doba 

rozvojových pracovníkov je do pol 4. Do obeda sa zamestnanci pripravujú na aktivity 

a poobede aktivity vykonávajú. Starostka uviedla, že všetky aktivity a ich dokumentácia sú 

zverejnené na Facebooku Rozvojové tímy ale aj na internetovej stránke obce. 

Otázka č. 14: Patrí tento projekt do obce? Žiadna obec ho nechcela vziať. Starostka uviedla, že 

tento projekt sa realizuje iba v 60 obciach po celom Slovensku, že je financovaný plne 

z Európskej únie a Štátneho rozpočtu. Vďaka tomu má 10 ľudí len v našej obci pracovné miesto 

a že nechápe, ako tento projekt môže niekomu vadiť, keď obci prináša len pozitívna. 

Touto otázkou sa ukončili otázky k bodu o realizovaných projektoch v obci Vyšný Mirošov sa 

obdobie 2014 – 2024.  

 

3. Informácie o plánovaných aktivitách a pripravovaných projektoch 

Starostka v bode o informáciách o plánovaných aktivitách a pripravovaných projektoch 

uviedla, že vďaka tomu, že v obci je realizovaný NP Rozvojové tímy RT I. má obec možnosť 

sa zapojiť do projektov s viacerými výhodami. Uviedla, že obciam, v ktorých sa tento projekt 

realizuje budú zverejňované projekty s lehotou vopred, budú mať asistentov pri zapájaní sa do 

projektov, všetky náklady k projektom aj k realizácii budú hradené z Európskej únie a Štátneho 



rozpočtu – obec to nebude stáť ani cent. Od 01. 07. 2024 bude zverejnená výzva k Výstavbe 

kanalizácie, zberného dvora a miestnych komunikácií III. triedy a od 01. 09. 2024 bude 

zverejnená výzva k Výstavbe nájomných bytov.  

Do týchto projektov sa chce zapojiť v maximálnej možnej miere, keďže obec má 570 

obyvateľov a tempo rastu obyvateľstva je klesajúce, čiže obec vymiera a pre mladých v obci 

nie je vytvorená žiadna možnosť ani pomoc ostať. To sa týka aj projektu týkajúceho sa zberného 

dvora, keďže v obci sú aj nelegálne čierne skládky a to pri senníku ako aj na začiatku obce a za 

domom č. 91.  

Starostka uviedla aj informáciu, že sa obec zapojila aj do projektu na financovanie 

individuálnych potrieb v obci s projektom Škôlkarský bezpečný raj s cieľom oplotiť materskú 

školu, keďže v súčasnom stave je škôlka neoplotená a existuje vysoké riziko v oblasti 

bezpečnosti v tomto areáli. 

Od 27. 07. 2024 vyšla aj výzva na udržiavanie bezpečnosti v obci s pomocou kamerového 

systému, do ktorého sa obec tiež plánuje zapojiť.  

Starostka obce následne vyzvala občanov, či majú k uvedeným bodom pripomienky alebo 

otázky, poprípade či majú návrhy do budúcna. 

Otázka č. 15: Prečo nemôžu byť MOPS? Starostka uviedla, že o zapojenie do projektu MOPS 

sa žiadalo ale na základe toho, že voči obci bola vedená exekúcia, bola táto žiadosť zamietnutá. 

Veci exekúcie sú v procese riešenia a projekt by mal byť znova spustený pravdepodobne 

v auguste 2024. Občan na to vyhlásil, že do projektu sa nemusia zapojiť len rómovia ale aj 

ostatní obyvatelia ak by chceli.  

Otázka č. 16: Koľko finančných prostriedkov dostáva združenie Romano Sastipen? Starostka 

uviedla, že združenie má v roku 2024 schválenú dotáciu vo výške 2 000 € a financovanie bude 

postupne na aktivity, nie naraz v plnej sume. 

Otázka č. 17: Bolo by potrebné vytvoriť miesto na odpad alebo veľkokapacitné kontajnery. Áno, 

starostka uviedla, že zberný dvor bude predmetom dotácie prostredníctvom Rozvojového tímu, 

do ktorého sa obec bude chcieť zapojiť. Čo sa týka veľkokapacitných kontajnerov, tie sú na 

bývalom družstve, avšak otočené hore dnom, nakoľko vývoz takéhoto kontajnera stojí vyše 700 

€. Keďže do týchto veľkokapacitných kontajnerov sa vyhadzoval aj stavebný odpad, sú tieto 

kontajnery otočené hore dnom. Starostka uviedla, že v iných obciach je táto problematika 



riešená spôsobom, že ak by občan potreboval veľkokapacitný kontajner, je možné tento 

kontajner priviesť k občanovi, ktorý by vyhodil odpad, avšak náklady na vývoz znáša občan 

sám a obec je len sprostredkovateľom. 

Otázka č. 18: Kde sa plánuje zberný dvoj a bytovky? Otázky plánovania umiestnenia zberného 

dvora a bytoviek sú v procese riešenia. Starostka uviedla, že má vyjsť zákon, na základe ktorého 

by majetok a pozemky v správe Slovenskej republiky mali prejsť pod majetok obce. Tieto 

pozemky sa nachádzajú aj na bývalom družstve a teda jedna z možností je umiestniť bytovky 

alebo zberný dvor do tohto areálu. 

Podnet obyvateľky obce k pochvale vykosenia cintorína. 

Nakoľko k tomuto bodu občania nemali ďalšie pripomienky, starostka uzavrela tento pod 

a pokračovala bodom Rôzne. 

 

4. Rôzne 

Starostka obce uviedla v bode rôzne nasledujúce body a pripomienky, ku ktorým dala možnosť 

otázok od občanov obce. 

Letná údržba v obci – Starostka poprosila občanov o zhovievavosť a akceptáciu v oblasti 

údržby v obci, či už ide o letnú údržbu alebo zimnú. Obec disponuje prostredníctvom Úradu 

práce, sociálnych vecí a rodiny v rámci projektu PUPN 2 tromi mužmi, ktorí môžu vykonávať 

kosenie 4 hodiny denne. Areálov na kosenie je však niekoľko – areál základnej školy, materskej 

školy, autobusových zastávok, domu smútku, cintorínu alebo aj cerkvi či okolo chodníkov. 

Nedá sa stihnúť mať všetko pokosené na anglický trávnik a vyčistené chodníky v období 

týždňa. Rolu v tom zohráva aj počasie, čím viac prší, tým rýchlejšie rastie tráva. 

Zimná údržba v obci – Starostka poprosila občanov aj o zhovievavosť so zimnou údržbou 

v obci, nakoľko nie je možné mať odhrnuté miestne komunikácie ráno o 4, keď prví ľudia idú 

do práce. Obec sa snaží aby boli cesty odhrnuté čo najskôr a čo najrýchlejšie ale ak však prejde 

odhrtávač cestný po hlavnej ceste, nedá sa hneď utekať odhrnúť autobusové zastávky a to najmä 

ak sneží husto a bez prestávky. Nedá sa mať všetko tip-top, keď vonku zúri počasie. 

Pozemkové spoločenstvo lesa Beskyd – Starostka prezentovala informácie vo veci platenia daní 

pozemkového spoločenstva. Uviedla, že v roku 2014 mali podať nové Daňové priznanie k dani 



z nehnuteľnosti, keďže bolo v tomto období menené Všeobecne záväzné nariadenia týkajúce sa 

práve daní a poplatok. V pôvodnom daňovom priznaní, mali určitú časť pozemkov oslobodenú 

od platenia daní. Toto oslobodenie však prestalo platiť a bolo potrebné vyrubiť daň za celú 

rozlohu. Keďže tak Pozemkové spoločenstvo neurobilo, obec sa obdobie rokov 2018 – 2023 

dovyrúbila časť dane. Za minulé roky, daň prepadla. Pozemkové spoločenstvo za rok 2018 – 

2023 podalo odvolanie. V tomto bode bude o tom rozhodovalo Finančné riaditeľstvo, ak 

spoločenstvo nezaplatí rozdiel dane. Za rok 2024 daň z nehnuteľnosti pozemkové spoločenstvo 

zaplatilo v plnej výške. Starostka uviedla, že by bola rada, ak by sa tento „spor“ urovnal, 

nakoľko by sa nerada ťahala ďalej po polícii a súdoch.  

Daň z nehnuteľnosti – Starostka uviedla, že v budúcom roku sa bude zvyšovať daň 

z nehnuteľnosti z dôvodu veľkého množstva majiteľov stavieb a pozemkov mimo obyvateľov 

obce, z čoho vznikajú vysoké náklady na administratívu týchto daní a poplatkov. Starostka 

taktiež uviedla, že ak by sa dalo, boli by zasielané aj mailom. 

Nelegálne čierne skládky – Starostka oboznámila občanov, že v obci sa nachádzajú 3 nelegálne 

čierne skládky, ktoré na podnet občanov rieši enviromentálna polícia. 

Deň matiek 2024 – Starostka uviedla, že na deň matiek sa v obci roznášali voňavé mydielka 

spolu s karafiátmi ako milá spomienka na deň matiek. Taktiež uviedla, že boli ženy, ktoré sa 

tomuto daru nesmierne potešili ale našli sa aj také, ktoré táto drobnosť urazila a čakali viac. 

Ozvali sa občianky, ktoré pripomenuli, že v minulosti dostali poukážky, džbány či panvice. 

Starostka na to uviedla, že obec je v ozdravnom režime a od štátu dostala nízke podielové dane. 

Na to sa ozval podnet, že netrebalo dať nič. Starostka nakoniec uviedla, že ak by nedala nič, 

bolo by zle, ak by dala viac, bolo by, že rozhadzuje peniazmi. Obyvatelia sa sťažovali, že mali 

darček „pohodený“ na parapete alebo pod altánkom. Keďže nie je možné zastihnúť všetkých 

doma v jeden čas, bol darček položený na vhodné miesto so snahou vyhnúť sa slnku. 

Stromy pri Pravoslávnom chráme – Starostka uviedla, že na anonymný podnet od neznámeho 

občana obce Vyšný Mirošov bola do obce zavolaná kontrola zo Slovenskej inšpekcie životného 

prostredia z dôvodu zle zrezaných stromov pri miestnom Pravoslávnom chráme. Starostka 

uviedla a ubezpečila občanov, že obec má všetky potvrdenia a povolenia správne a úplné a teda 

obec nebude platiť žiadnu pokutu. Občania sa ozvali, že bol pri zrezávaní poškodený náhrobný 

kameň. Starostka túto informáciu potvrdila a informovala občanov, že náhrobný kameň bol 

opravený pôvodným zhotoviteľom na náklady obce. 



Vysoké poplatky za odpad – Občania obce sa sťažovali na vysoké poplatky za komunálny 

odpad v obci. Vraj také poplatky nemá ani mesto. Starostka vysvetlila, že na základe štatistky 

sa v obci málo separuje a triedi. Čím viac sa separovanie bude zvyšovalo, tým je možné, že 

poplatok za odpad bude pomalšie rásť. Obec si poplatok za odpad nevymyslela ale nadväzuje 

to na zvyšovanie cien od spoločnosti FURA, s. r. o., ktorá zvýšila poplatky za svoje služby. 

Starostka taktiež informovala, že v roku 2023 bolo vyrubených 10 531 € na predpise poplatkoch 

za odpad, uhradených však bolo iba 4 527 €. Neuhradené teda ostalo 6 034 €. Každý kto vytvorí 

odpad, si ho musí aj zaplatiť. Keďže obec môže vymáhať poplatky iba 5 rokov spätne, 

informovala starostka, že bude vymáhala poplatky od roku 2018. Starostka uviedla, že 50% 

neplatičov je od rómov a 50% od zvyšných obyvateľov obce. 

Otázka 19: Prečo nie je otvorené multifunkčné ihrisko? Starostka odpovedala, že ihrisko 

nemôže byť otvorené z bezpečnostných dôvodov, keďže nie je skolaudované a jeho 

financovanie je predmetom súdneho konania.  

Súdny spor s p. Savčákovou – Starostka uviedla, že p. Savčáková Renáta je prítomná na obecnej 

schôdzi. Informovala, že p. Savčáková bola zamestnankyňou obce a bola prepustená k 01. 05. 

2022. Do obdobia 29. 02. 2024 bolo 2x súdne konanie, kde súd uznal, že menovaná bola 

prepustená neprávom. Poslednýkrát s p. Savčákovou starostka komunikovala vo februári 2024. 

Následne na to 30. 04. 2024 bolo doručené obci od advokátky menovanej, že žiada priemerný 

mesačný zárobok od 01. 05. 2022 do 29. 02. 2024, čo je spolu 28 000 € a to do 15 dní odo dňa 

vyhlásenia uznesenia. Taktiež žiada preplatiť advokátke trovy konania na báze splátkového 

kalendára v sume 6 183 €. Na tieto podmienky obec ani starostka nemôže pristúpiť, keďže 

rozhodnutie súdu bolo návrh na zmier a teda obec voči tomuto podala odpor. Súd rozhodol, že 

účastník nie je zamestnávateľom do 5 dní odo dňa uzavretia zmieru. Keďže zmier nenastal a súd 

rozhodol, že bola neprávoplatne prepustená, tým pádom bola v období volieb zamestnankyňou 

obce, tak nemôže byť poslankyňou. Starostka uviedla, že p. Savčáková bola prepustená 

z dôvodu nepostačujúceho vzdelania ale na základe nesprávnej obhajoby obec súd nevyhrala, 

pretože vraj dostala výpoveď kvôli Zákonu o obecnom zriadení. Poslanec obecného 

zastupiteľstva vyhlásil, že síce p. Savčáková má nárok na ušlú mzdu na základe priemernej 

mesačnej mzdy ale či sa nehanbí vziať od obce, aj keď vie v akej situácií sa nachádza, skoro 35 

tisíc eur aj keď v období od 01. 05. 2022 maródovala či poberala potravinovú pomoc a v čase 

zamestnania robila 4 hodiny denne. Ako príklad na vzdelanie a kvalifikáciu bola uvedená p. 

Fusatá, ktorá si pred nástupom do školskej jedálne potrebnú kvalifikáciu doplnila. 



Otázka č. 20: Prečo starostka nie je v pracovnú dobu na obecnom úrade? Starostka uviedla, že 

funkcia starostku obce alebo primátora mesta nepodlieha Zákonníku práce vo veci pracovnej 

doby. Starosta obce alebo primátor mesta je voleným členom, ktorého pracovná doba je 24 

hodín denne, 7 dní v týždni. To, že sa starostka nenachádza na obecnom úrade neznamená, že 

nepracuje. Starostka uviedla, že chodí po úradoch, na školenia do Svidník ale aj Prešova. 

Starostka tento bod touto otázkou uzavrela nakoľko občania nemali ďalšie pripomienky. 

 

5. Diskusia 

Po bode rôzne, v ktorom starostka rozobrala určité problematické body, ktoré neboli stanovené 

v hlavnom programe obecnej schôdze otvorila bod diskusia a vyzvala občanov, že ak majú 

pripomienky, otázky či iné informácie v obecných veciach. 

Otázka č. 21: Má obec hlavného kontrolóra a ak nie, tak je to veľká chyba, nakoľko sa dalo 

vyhnúť kriku a hádke, pretože tá sa tu nikdy neukľudní ak jedni alebo dvaja stále bojujú. Poradil 

by, aby na ďalšiu obecnú schôdzu sa zavolal aj hlavný kontrolór aj právnik, inak táto obecná 

schôdza nemá zmysel skrz to vykrikovanie. Uviedol, že p. Stešková vyhrala demokraticky voľby 

a treba to rešpektovať. Pani starostka sa vyjadrila, že do obce sa na výberové konania na voľbu 

hlavného kontrolóra neprihlásil nikto, avšak po poslednom zasadnutí obecného zastupiteľstva 

a na základ tejto obecnej schôdze vyhlási nové výberové konanie. Bolo by potrebné opraviť 

vodovod alebo niečo, keďže už párkrát sa stalo, že bola zakalená voda. K tomu sa ozvala aj iná 

občianka, ktorá tiež uviedla, že párkrát mali zakalenú vodu. Starostka uviedla, že vodovodné 

potrubia sú už staršie a je možné, že sa môže stať, že bude mať niekto zakalenú vodu ale v tom 

prípade to treba nahlásiť priamo jej. Ona zavolá priamo na vodársku spoločnosť a tá príde 

poruchu opraviť. Bez toho, aby jej niekto nahlásil poruchu o nej nevie. Občan požiadal, že ak 

by bolo možné spraviť dole prechod pre chodcov, pretože autá tadiaľ jazdia veľkou rýchlosťou 

a je nebezpečné prechádzať cez cestu k chodníku. P. starostka uviedla, že na túto problematiku 

sa pozrie a zistí informácie potrebné ku prechodu pre chodcov. Obyvateľ upozornil na 

vypúšťanie splaškov do kanálov za bieleho dňa a na smrad z nich. Taktiež upozornil na 

vypaľovanie trávy. P. starostka uviedla, že prostredníctvom Rozvojových tímov sa bude v obci 

snažila o kanalizáciu a bola by rada, ak by sa občania v čo najvyššej možnej miere k nej 

pripojili. Taktiež uviedla, že 2x do roka je povinnosť sa preukazovať vývozom žumpy. Na 

vypaľovanie trávy starostka uviedla, že je to zakázané a že v prípade, ak niekto uvidí niekoho 



vypaľovať aby to nahlásili na obecný úrad. Občan sa opýtal, či by bolo možné alebo či je niekde 

zverejnené, kto má aké dlhy na daniach. Na to sa starostka vyjadrila, že takýto zoznam nie je 

zverejnený a nebude zverejnený, keďže sa nachádza v internom systéme DCOM. Rozhodnutia 

už nadobudli právoplatnosť a kto si svoje dlžoby nezaplatí, pôjde buď predexekučná výzva 

alebo priamo exekučná. Na záver sa občan opýtal, či by bolo možné opraviť cestu do Dubovej. 

K tomuto sa starostka vyjadrila, že v momentálnej situácií nevie, či by bolo možné cestu opraviť 

avšak skúsi zistiť informácie. 

Otázka č. 22: Nie je počuť rozhlas. Na to sa starostka vyjadrila, že už v obci boli opraviť rozhlas 

raz ale že bude volať znova aby prišli opraviť inú časť obce a snáď už to bude počuť v celej 

obci. 

Otázka č. 23: Bočné uličky dole zamrznú a v zime nechcú chodiť ani smetiari dole, tak prečo 

by sme mali platiť také vysoké poplatky. Starostka uviedla, že vždy keď bola zima, vždy sa dole 

menej vyvážal odpad z dôvodu veľkého a ťažkého smetiarskeho auta, ktoré má problémy výjsť 

na hlavnú cestu. Taktiež uviedla, že vždy keď mohli a bolo suchšie zišli a brali aj odpad mimo 

kontajnerov v mechoch ako náhradu, za to, že dlhšie neboli aj keď to majú zakázané. V tomto 

bode starostka uviedla, aby boli občania zhovievaví k zamestnancom spoločnosti FURA, s. r. 

o., keďže oni robia čo môžu. 

Otázka č. 24: Susedia neobývaného domu č. 73 sa sťažovali na nekosený a neudržiavaný 

pozemok, na ktorom sa  nachádzajú aj hady či hlodavce. P. starostka uviedla, že ich bude 

kontaktovať vo veci pokosenia, keďže aj zo zákona musí majiteľ pozemku 2x do roka 

zabezpečiť pokosenie pozemku. Navrhla, že by bolo dobré, ak majiteľ tu nemá cestu a možnosť 

to pokosiť, aby zaslal peniaze a obec by to dala pokosiť. 

Otázka č. 25: Bolo by dobré vypracovať evidenciu pohrebiska a plán pohrebiska. Starostka 

uviedla, že takýto plán obec má a je aj zverejnený na internetovej stránke obce. Uviedla taktiež, 

že sa bude dávať vyrobiť tabuľka, kde bude evidencia hrobov očíslovaná, aby si každý mohol 

nájsť, kto kde je pochovaný. 

 

 

 

 



6. Záver 

Keďže občania nemali ďalšie pripomienky ani otázky, p. starostka poďakovala za účasť 

a uviedla, že dúfa, že obec sa bude už len posúvať vpred. Je potrebné robiť pre jedných aj 

druhých a aj jeden pre druhého a bude sa tu žilo lepšie.  

 

Vo Vyšnom Mirošove, dňa 12. 06. 2024 

 

Zapísala:    Ing. Dominika Jurová  ...................................... 

 

Overovatelia zápisnice: 

     Emil Cina     ...................................... 

     Michal Ferenc   ......................................  
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         Jana Stešková, v r. 

          starostka obce Vyšný Mirošov 

 

 

 

 

 


